



## 我國將自本 ( 109 ) 年 2 月 7 日起，針對 14 日內曾經入境或居住於中國大陸的外籍人士，採取入境限制及簽證管制措施

日期：2020/02/04 資料來源：公眾外交協調會

2020/02/04

第036號新聞稿

因應武漢肺炎疫情持續擴大，為確保國內公衛安全，強化人流入境控管，我國政府針對外籍人士來臺將採取以下措施：

一、自本 ( 109 ) 年 2 月 7 日起，針對 14 日內 ( 自 1 月 24 日以後 ) 曾經入境或居住於中國大陸的一般外籍人士，將禁止入境我國 ( 含享有免簽證待遇、落地簽證及電子簽證待遇及持有效簽證的外籍人士 ) 。

二、對於有特殊原因確需訪問臺灣的外籍人士，若在 14 日內未曾入境或居住在中國大陸的重疫區，得申請入境簽證，但須備齊下列文件，我駐外館處始得依規定受理其簽證申請：

1. 具明過去 14 日內的旅遊史 ( 如果曾前往中國大陸重疫區則不受理 ) 。
2. 出具 7 日內健康檢查證明，不得有下列症狀：發燒 ( > 或 = 38 度 ) 、上呼吸道感染或肺部感染。
3. 簽署入臺後如有病徵應該立即通報我國衛生機關的切結書。
4. 依來臺事由備妥其他申請簽證的相關文件。

三、已持有我國效期內居留證而擬返臺的外籍人士，若在 14 日內曾經入境或居住於中國大陸者，於其返臺後將限制居住，並應自主健康管理 14 日。

四、上述措施將視未來疫情狀況調整更新。(E)



## **Starting February 7, 2020, the Republic of China (Taiwan) will implement entry restrictions and visa control measures on foreign nationals who have visited or resided in the People's Republic of China (PRC) in the previous 14 days**

Date: 2020/02/04 Data Source: Public Diplomacy Coordination Council

February 4, 2020

No.36

In response to the expanding novel coronavirus outbreak, as well as to safeguard public health security and strengthen management of the flow of people entering Taiwan, the Taiwan government will adopt the following measures for foreign nationals seeking to enter the country:

1. In general, starting February 7, 2020, foreign nationals who have visited or resided in the PRC over the past 14 days before they arrive in Taiwan will be prohibited from entering Taiwan (including those who are eligible for visa-free treatment, landing visas, and e-visas, as well as those carrying valid visas).

2. However, foreign nationals seeking to enter Taiwan for special reasons may apply for an entry visa as long as they have not visited or resided in areas in the PRC severely affected by the novel coronavirus outbreak (level 1 and level 2). When applying for such a visa, foreign nationals must provide the following documents in order for the Taiwanese overseas mission to process the application in accordance with relevant regulations:

2.1. Complete travel history comprising the previous 14 days. (Applications submitted by those who have been to severely affected areas in the PRC during this period will not be accepted.)

pted.)

2.2. Certificate of a health checkup conducted in the previous seven days showing that the applicant does not have a fever of 38 degrees Celsius or higher and is not suffering from respiratory tract or lung infections.

2.3. Signed affidavit stipulating that the applicant shall immediately notify health authorities in Taiwan when experiencing any symptoms detailed in paragraph 2.2.

2.4. Other documents required for entry visas to Taiwan based on the purpose of visit.

3. Foreign nationals possessing a valid Taiwan Resident Certificate who have visited or resided in the PRC in the previous 14 days shall self-isolate at their home and carefully monitor their health for a period of 14 days after returning to Taiwan.

4. The aforementioned measures may be adjusted or updated based on the development of the novel coronavirus outbreak. (E)